
CONSILIUL LOCAL  AL COMUNEI  COŞERENI
             JUDETUL  IALOMIŢA
            NR.  519 / 25 noiembrie  2021

PROCESUL VERBAL
AL SEDINŢEI   ORDINARE   A CONSILIULUI  LOCAL

DIN  DATA  DIN  25 noiembrie 2021

In conformitate  cu prevederile  art. 138, alin. (13) din  Ordonanta de Urgentă a Guvernului nr. 57/ 
2019  privind  Codul administrativ, am  procedat la întocmirea  procesului verbal  cu privire la modul de 
desfaşurare, sinteza dezbaterilor si  modul în care si-a exercitat votul fiecare consilier cu privire la proiectele 
de  hotărâre propuse  si hotarârile   adoptate de Consiliul local Coşereni, în sedinta  ordinarǎ, ce a avut loc în  
data de  25  noiembrie 2021.

Şedinta  a  fost  convocatã în baza  Dispoziţiei Primarului nr.  121/  18 noiembrie 2021.

Materialele de informare  au fost  puse  la dispozitia consilierilor locali  spre consultare prin mijloace 

electronice (pe email si Whatsapp) si la sediul consiliului local. Participă la sedinţă primarul comunei 

Tudorache Lucian, inițiatorul proiectelor de hotărâre, secretarul general al comunei –d-na Nica Daniela  şi d-

na Iorgu Rodica- Sef birou financiar contabil . 

         Şedinţa ordinară a fost convocată în temeiul art. 134, alin. (1) din  Ordonanta de Urgenţă a 
Guvernului nr. 57/ 2019  privind  Codul administrativ  pentru  analiza următoarelor  proiecte de hotărâre :

1. proiect de hotărâre privind aprobarea transferarii dreptului de inchiriere teren catre mostenitorii 
defunctului Zaroschi D  Ion -  iniţiator primarul comunei;

2. proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor si taxelor locale pentru anul  2022- iniţiator primarul 
comunei;

3. proiect de hotărâre privind   aprobarea fuziunii prin absorbție a Asociaţiei de Dezvoltare 
Intercomunitară ECO 2008 de către Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară ”ECOO 2009”

4. proiect de hotărâre privind  rectificarea  bugetului local al comunei Cosereni la  nivelul trimestrului  
IV, anul 2021– iniţiator primarul comunei; 

Inainte de a fi supusă spre aprobare, domnul primar propune  completarea ordinii de zi cu proiectul de 
hotărâre privind dizolvarea Asociaţiei  de Dezvoltare Intercomunitară Eco Euro Cab. 

      Ordinea de zi a fost aprobată cu 13 voturi  “pentru” , asa cum a fost completată . 
          Proiectele de hotărâre sunt însoţite de rapoartele de specialitate ale compartimentelor de resort  si de 
rapoartele de avizare  ale comisiilor de  specialitate din cadrul consiliului local întocmite în cadrul sedintei 
comune a comisiilor  ce a avut loc la  data de   18 noiembrie  2021. 

      S-a prezentat  procesul verbal întocmit în şedinta ordinară din data de   28 octombrie   2021 dupa care a 
fost supus aprobarii. Au fost exprimate 13 voturi “pentru”.
      
    



Domnul Lungu Alexandru  – presedinte  de sedinţă dă cuvântul d-lui primar pentru prezentarea 
proiectelor de hotărâre în ordinea în care au fost înscrise pe ordinea de zi:

1. proiect de hotărâre privind aprobarea transferarii dreptului de inchiriere teren catre mostenitorii 
defunctului Zaroschi D  Ion;
D-na secretar general Nica Daniela informează că Zaroschi Ion – în prezent decedat, a avut încheiat  un

contract de concesiune pentru o suprafata de  teren intravilan de 1000 mp si un contract de inchiriere 
pentru 500 mp alaturati, pe care a construit o casa, tip vila duplex. Dupa decesul sau, a fost transferat 
dreptul de concesiune pentru 1000 mp catre mostenitori, dar nu si contractul de închiriere, deoarece terenul
nu s-a gasit înregistrat în inventarul domeniului privat. Intre timp au fost efectuate masuratori  si s-a 
constatat ca exista fizic o suprafata de 645 mp, suprafata ce a  fost inventariată. Terenul nu poate fi 
dezmembrat deoarece cladirea este astfel pozitionata, incat ocupa tot terenul si nu se poate crea o alta cale 
de acces. Se propune  acordarea intregii suprafete spre inchiriere, astfel incat sa se plăteasca chiria si 
impozitul pe intreaga suprafata utilizata. 

Se supune la vot. Cvorumul necesar este  majoritate absoluta. Proiectul de hotarare a fost aprobat cu un 
numar de 13 voturi „pentru”. A fost adoptata Hotararea  cu nr. 47.

2. proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor si taxelor locale pentru anul  2022;
Domnul primar informeaza ca a propus  menţinerea  taxelor si impozitelor  pentru anul 2022 la acelasi 

nivel cu anul anterior, la care s-a aplicat doar procentul ce reprezinta rata inflatiei pe anul trecut, asa cum 
prevede Codul fiscal. 

Domnul Borangic Constantin este de parere ca taxele si impozitele ar trebui reduse la un  minim istoric 
pentru anul 2022. 

Dl primar informeaza ca de fapt impozitele sunt mentinute la acelasi nivel de circa 7 ani. S-a aplicat doar 
rata inflatiei. 

Dupa mai multe discutii se supune la vot. Proiectul de hotarare a fost aprobat cu 13 voturi „pentru”.
A fost adoptata Hotararea nr. 48.

3. In continuare se ia în discuţie proiectul de hotărâre privind   aprobarea fuziunii prin absorbție a 
Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ECO 2008 de către Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară 
”ECOO 2009”.
Fiind membri ai Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ”ECOO 2009” din luna august 2021 este 

necesar sa se  obtina acordul tuturor membrilor ori de cate ori se modifica structura si statutul Asociaţiei. 
Dl. presedinte supune la vot propunerea. Au fost exprimate  13 voturi pentru. A fost adoptata Hotararea

nr.  49. 

4. proiect de hotărâre privind  rectificarea  bugetului local al comunei Cosereni la  nivelul trimestrului  
IV, anul 2021; 

Dl. primar informeaza consiliul local ca s-a primit o notificare din partea constructorului care execută 
lucrările de modernizare la Stadion II, cu privire la  necesitatea refacerii planeitatii  terenului de sport  prin 
aplicare pamant de imprumut, lucrare ce nu a fost prevazuta  in devizul initial si lipsa din  deviz a unor 
materiale necesare, de ex. circa 8 tone  tablă striată pentru suportul scaunelor, trafic pietonal pe tribune, 
precum si prelucrare si montaj.  Aceste cheltuieli se ridica la suma de 170.000 lei, suma cu care este necesara 
suplimentarea bugetului pentru  terminarea lucrarii de modernizare la stadion II Cosereni. 



Dl. primar: „ Stiti că  proiectul este elaborat in anul 2019, iar de atunci au crescut foarte mult preturile.”
Dl. Filip: „ Care a fost suma îniţială din fonduri?”
Dl. primar:”60.000 euro – 3 miliarde de lei de U.E.”
Dl. Filip: „ Defalcaţi sumele la stadion pe lucrări, pe materiale. Am spus de la început că veniţi să 

suplimentăm. Prin această modalitate  se toacă , domnule primar,  banii pentru parcuri şi stadioane şi nu pe 
lucruri durabile. ”

Dl. primar:”Stadionul nu este un lucru durabil?”
Dl. Filip: „Nimic nu faceţi! Tocaţi banii populaţiei strânşi cu greu. Până la sfârşit veţi mai  veni să mai 

cereţi 1 miliard.”
Dl. Borangic: „Banii ăştia 170.000 lei intră în  tablă si planeitate  ? Eu am interes cu sportul, il susţin, dar 

macar  să stiu pentru ce am votat.”
Dl. Stoian: „ Cât costă planeitatea ? Plus 100 milioane care i-am alocat la  începutul anului  pentru irigare.”
Dl. primar:”Aveam în plan să facem investiţia si este necesar.”
Dl. viceprimar:” Degeaba facem însămânţare, dacă nu  facem şi irigare. Dl. acesta (constructorul de la 

stadion) vrea sa facă treaba bună, dar fără  bani nu se poate.”
Dl. Filip :” Va contrazic ! Când au venit cei cu apa, au spus ca ne fac put cu o anumita sumă de bani.”
Dl. Lungu: „ Ne-au spus cât ne costa la 100 de metri, cat ne costa la 500 metri”
Dl. Nica : „ Cu ce mai alocăm acum, cota noastră sare de 5 miliarde la stadion. Mă intreb unde ajungeam 

dacă investeam în sistemul de apă pe cont propriu.”
Doamna Stănică:  „Investim mereu în terenuri, în echipa de fotbal, dar are rezultate această echipa de 

fotbal ?”
In continuare d-na contabil îl roaga  pe dl. primar să le explice  şi  despre propunerea de  2 km de drumuri.
Dl. primar:” M-am gândit să facem un proiect pentru modernizare   2 km de drum, finantat din  fonduri 

proprii. Nu am stabilit care străzi să fie asfaltate. Să stabilim împreună. De ex. str. Fântânii, spre Helesteu, sau
care spuneţi.”

Consilierii întreaba dacă acesta este în afara celui deja depus  si de ce nu asteptam sa vedem daca se 
finantează şi apoi să stabilim ce putem face cu banii noştri sau prin alte programe.

Dl. primar: „ Este în afara celui depus,  eu cred că mai multe sanse erau daca depuneam pentru  2 km. Asa 
aveam informaţii.”

Stoian Dorin : „ Cu banii ăştia propun să facem un  sistem de ape pluviale în comună. Bălteşte apa în multe
zone. Dumneavoastra nu mergeţi prin sat?”

Dl. Nica Gheorghe: Eu propun strada Grădinitei. Cu toate că-i asfaltată, trebuie intreţinută pentru că a 
început sa se deterioreze.”

Dl. Bucsaru: „Strada care duce la Helesteu, dacă nu se aprobă proiectul iniţial.”
Consilierii mai fac si alte propuneri de străzi: Str. Caminului, str. Lacului.
Dl. viceprimar : „Eu propun Ghiroaga.”
Dl. Filip:” Nu propun nimic, pentru că nu se ia în consideraţie. Se face doar pe unde  e vot electoral.”
Dl. Militaru întreaba cât costă proiectul. 
Dl. primar răspunde: „ Costă vreo 20.000 lei. M-am mai gândit să  mai facem  un proiect, doar studiu de 

fezabilitate pentru piată, cum e   depozitul de la Rosiori.Am stat de vorbă cu cineva si mi-a spus  că se poate.”
Consilierii spun ca acolo este o afacere privată. Cine o să se ocupe  de un astfel de proiect? Trebuie  

personal care să se ocupe. Necesita investitii si costuri pentru functionare. Agricultorii ar trebui să se grupeze,
sa se asocieze, să-şi facă depozite, să vânda la comun.

După încheierea discuţiilor se supune la vot rectificarea bugetului. Au fost exprimate 13 voturi „pentru”. A
fost adoptată Hotararea  nr. 50. 

In continuare se ia in discuţie propunerea de  dizolvare a Asociaţiei  de Dezvoltare Intercomunitară Eco 
Euro Cab.

Dl. primar informeaza ca  s-a discutat  în Adunarea Generală despre  dizolvarea ADI Eco Euro Cab, având 
în vedere că ne-am asociat in cadrul ECOO 2009 ce va fi patronata de Consiliul Judetean pentru gestionarea 
serviciilor de salubritate. Ceilalti primari doresc dizolvarea. 



Dl presedinte de sedinta supune spre aprobare consiliului proiectul de hotarare prezentat. Au fost exprimate
13 voturi „pentru”.

A fost adoptată hotărârea cu nr. 51. 

In cadrul sedintei a  fost prezent dl. Neacsu Constantin care doreste să faca unele investitii pe un teren 
pe care l-a cumparat ( la Ursul Alb)  si in vecinatatea careia Primaria detine doua terenuri. Ar dori inchirierea 
sau  concesionarea  unei suprafete de teren pentru amenajare parcare. 

In luna martie cănd s-a discutat cererea, dl primar a spus ca mai avem de retrocedat teren intravilan. 
D-na secretar informeaza ca au fost efectuate verificările  necesare si s-a constatat că   terenurile nu 

mai figureaza in inventarul actualizat. S-a gasit  o suprafata  5000 mp in inventarul domeniului public, dar 
ulterior pozitia a fost radiată. Este necesar să se efectueze alte măsuratori pentru că  nu corespunde suprafaţa, 
cele două  loturi nu însumeaza 5000 mp, apoi trebuie incluse în inventarul domeniului public sau privat, se 
întocmeste documentatia cadastrală, înscrierea în cartea funciară a comunei si ulterior consiliul local poate 
dispune  cum va fi  valorificată. 

Nemaifiind alte discutii si luări de cuvânt, domnul    consilier  Lungu Alexandru – presedinte de şedinţă, 
declară  închise  lucrările şedinţei  ordinare de  astăzi,  25 noiembrie    2021. 

   PREŞEDINTE   DE  SEDINŢĂ, 
       LUNGU ALEXANDRU

            Intocmit  de 
SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI  COŞERENI

NICA  DANIELA
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